
Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
zápis z jednání ze dne 21. 10. 2013 

 
 

Jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP (dále jen „výbor“) se uskutečnilo dne    
21. 10. 2013 v zasedací síni Nová Rada, budovy Magistrátu hl. m. Prahy, jednání bylo 

zahájeno v 15:04 hod. a ukončeno v 16:45 hod.  
Jednání řídila předsedkyně výboru Andrea Vlásenková. 

 
 

Přítomní členové výboru: 
Andrea Vlásenková  
Mgr. Nataša Šturmová 
Ing. Antonín Weinert, CSc. 
Roman Petrus (odchod 15:56) 
Mgr. Ondřej Počarovský 
JUDr. Ing. Miloslav Ludvík, MBA 
Mgr. Petr Bříza 
JUDr. Helena Chudomelová 
Ing. Marie Kousalíková 
 
Ing. Nikola Smekalová (tajemnice) 
 
Omluven: 
Mgr. Albert Kubišta  
Mgr. Marta Semelová 
 

Program: 

1. Zahájení, schválení programu a volba ověřovatele zápisu  

2. Smluvní zabezpečení pořádání MS v ledním hokeji v roce 2015 v hl. m. Praze 

3. Programová osnova zásadních tematických bodů jednání VVV ZHMP - revize 

4. Předpokládané výdaje na 18. ročník výstavy Schola Pragensis 

5. Úprava rozpočtu hl. m. Prahy na rok 2013 v kap. 04 

6. Partnerství v oblasti sportu  

7. Různé 
 

-----     -----     ----- 
 
 
 
 



Ad 1)  
Jednání výboru zahájila a řídila předsedkyně Výboru pro výchovu a vzdělávání Andrea 
Vlásenková a konstatovala, že výbor je usnášeníschopný. Předsedkyně výboru předložila návrh 
programu a jako ověřovatele zápisu určila Mgr. Počarovského. 
 
Hlasování:   

pro - proti - zdržel se 
          9  -   0     -    0 

 
Ad 2) 
Radní Manhart předložil materiál týkající se smluvního zabezpečení pořádání Mistrovství světa v 
ledním hokeji v roce 2015 v hl. m. Praze. Český svaz ledního hokeje byl vybrán Mezinárodní 
federací ledního hokeje jako pořadatel tohoto světového šampionátu. Základní skupiny budou 
odehrány v Praze a Ostravě. Finále MSLH proběhne v Praze. Vzhledem ke skutečnosti, že si jsou 
hl. m. Paha i Český svaz ledního hokeje vědomi reálných možností hl. m. Prahy přispět k 
organizaci MSLH, došlo k vypracování smlouvy o spolupráci mezi oběma subjekty. Náklady hl. 
m. Prahy na plnění úkolů vyplývajících ze smlouvy budou spočívat např. v zajištění součinnosti 
Integrovaného záchranného systému, dopravních opatření, informačních značení, využití 
některých PR a marketingových možností hl. m. Prahy. Finanční příspěvek Českému svazu 
ledního hokeje bude celkem ve výši 30 mil. Kč a uvolněn z rozpočtu hl. m. Prahy by měl být ve 
třech splátkách v průběhu let 2013 až 2015. Úspěšné uspořádání sportovní akce rázu MSLH bude 
mít pro hl. m. Prahu vysoce pozitivní dopady, např. v oblasti podpory turistického ruchu, 
propagace hl. m. Prahy v rámci celého světa apod.  
 
Po rozsáhlé diskuzi členů výboru napříč politickým spektrem dala předsedkyně Vlásenková 
návrh na stažení materiálu s tím, že výbor vyčká na stanovisko Rady hl. m. Prahy. 
 
Hlasování:   

pro - proti - zdržel se 
          7  -   0    -    2 

 
Ad 3)  
Předsedkyně Vlásenková sdělila změny v Programové osnově zásadních tematických bodů 
jednání výboru. Z původního materiálu přijatého na jednání VVV ZHMP dne 21. 1. 2013 se 
vypouští z podávaných informací bod "Informace o změnách zřizovacích listin" a nově je 
navrhován bod týkající se "Vypisování konkursních řízení na ředitele škol a školských zařízení". 
Do bodů, které VVV na svých jednáních schvaluje je navrhováno předkládat jako informaci i 
žádosti soukromých škol a školských zařízení o změny v rejstříku škol. Tato informace by se 
týkala pouze středních a vyšších odborných škol. Úpravy v rozpočtu ZOO a Botanické zahrady 
pouze za předpokladu, že zůstanou v gesci SMS MHMP.  Uvedené změny byly projednány s 
radní pro oblast školství a volného času Mgr. Štvánovou.  
  
Programová osnova zásadních tematických bodů jednání VVV ZHMP: 
 
Pro informaci se na jednání VVV ZHMP bude předkládat: 

- petice adresované primátorovi nebo radnímu – odpovědi týkající se výchovy, vzdělávání, 
sportu a volného času 



- vypisování grantů a tendrů jinými organizacemi než SMS MHMP (EU, SFŽP atd.) 
- vyhlášení záměru veřejných soutěží před projednáním v Radě HMP 
- Partnerství sportu a volného času 
- Vypisovaná konkursní řízení na ředitele škol a školských zařízení 

 
Záležitosti ke schválení na jednáních VVV ZHMP: 

- rozpočet HMP a jeho změny (kap. 04, včetně ZOO Praha a Botanické zahrady hl. m. 
Prahy) 

- granty v oblasti vzdělávání 
- granty v oblasti sportu a volného času 
- slučování škol 
- změny v rejstříku škol a školských zařízení (nové obory vzdělání, změny v kapacitě školy, 

změny v kapacitách oborů vzdělání) 
Pozn.: Pro informaci budou předkládány i žádost soukromých škol 

  
Výbor schvaluje Programovou osnovu zásadních tematických bodů jednání Výboru pro výchovu 
a vzdělávání ZHMP v navrženém znění. 
 
Hlasování: 

pro - proti - zdržel se 
          7   -   0     -   0 

              (u hlasování nebyl přítomen Mgr. Bříza a R. Petrus) 
 

Ad 4)  
Ing. Chlupová, pověřena řízením oddělení školství SMS MHMP informovala o předpokládaných 
výdajích na 18. ročník výstavy Schola Pragensis a předložila tabulku předpokládané úspory 
finančních prostředků v roce 2013.  
 
Diskuze: 
Ing. Kousalíková: výstava Schola Pragensis byla vždy chloubou hl. m. Prahy, šetří se podle ní na 
nevhodných položkách rozpočtu (setkání vystavovatelů, soutěž o nejlepší plakát apod.) 
 
Radní Štvánová: šetří se, protože peníze lze utratit účelněji např. na odborných školách. Setkání s 
řediteli bude pojato důstojněji na Novoročním setkání v Rezidenci primátora HMP. 
 
Hlasování: 

pro - proti - zdržel se 
          8   -   0     -   0 

                              (již byl přítomen Mgr. Bříza) 
 
 
Ad 5)  
Výboru byl předložen materiál Úprava rozpočtu hl. m. Prahy na rok 2013 v kap. 04 - školství, 
mládež a samospráva.  
 
Výbor schvaluje úpravu rozpočtu hl. m. Prahy pro rok 2013 v kap. 04 - školství, mládež a 



samospráva. 
 
Hlasování: 

pro - proti - zdržel se 
          8   -   0     -   0 

 
6) Vzhledem k tomu, že bylo zrušeno říjnové jednání Komise RHP pro sport a tělovýchovu, na 
kterém mělo být Partnerství v oblasti sportu projednáno, byl tento bod přesunut na příští jednání 
VVV ZHMP. 
 
Hlasování: 

pro - proti - zdržel se 
          8   -   0     -   0 

 
7) Do bodu různé nebyl žádný příspěvek. 
 
 
 
Další řádné jednání výboru se bude konat 18. listopadu 2013.  
 
 
 
 
………………………………. 
Andrea Vlásenková, předsedkyně Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
 
 
 
 
……………………………….. 
Mgr. Ondřej Počarovský, ověřovatel zápisu 
 
 
 
 
………………………………. 
Ing. Nikola Smekalová, tajemnice 


